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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół Nr XX/25 

Sesja Rady Gminy Świerklaniec w dniu 29.05.2025 r. 

Miejsce posiedzenia: Pałac Kawalera w Świerklańcu 

Obrady rozpoczęto 29.05.2025 r. o godzinie 14:30, a zakończono o godzinie 20:06 dnia 29.05.2025 r. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Michał Nolewajka  otworzył XX sesję Rady Gminy Świerklaniec, po czym 

przywitał zebranych Radnych i gości. 

 

Poinformował, że sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym.                 

W dalszej części odczytał informację związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą 

udziału w sesji Rady Gminy Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej i papierowej listy obecności 

stwierdził, że obrady są prawomocne 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Porządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 115 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w gminie Świerklaniec obejmującego 

część obszaru sołectwa Orzech – etap 1 przyjętego uchwałą Nr XXIX/219/20 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 25 czerwca 2020 r. – ETAP I. 

4. Informacja Wójta Gminy z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej                

w Świerklańcu w 2024 r. 

5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

innych istotnych dla Gminy spraw. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 

7. Informacja o funkcjonowaniu w Gminie Świerklaniec ustawy o utrzymaniu czystości i porządku               

w gminach. 

8. Informacja Wójta Gminy o stanie inwestycji związanej z budową kanalizacji oraz rozbudową 

oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Świerklaniec. 

9.  Raport o stanie Gminy Świerklaniec za 2024 rok: 

− przedstawienie Raportu o stanie Gminy Świerklaniec za 2024 rok, 

− debata nad raportem – Radni, 

− debata nad raportem – mieszkańcy, 
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− rozpatrzenie projektu uchwały nr 116 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerklaniec 

wotum zaufania. 

10. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Świerklaniec za 2024 rok oraz udzielenie 

Wójtowi Gminy Świerklaniec absolutorium z tego tytułu: 

− omówienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Świerklaniec za rok 2024 wraz                    

z informacją o stanie mienia Gminy Świerklaniec, sprawozdania finansowego Gminy 

Świerklaniec za rok 2024, 

− przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach do sprawozdania                

z wykonania budżetu Gminy Świerklaniec, 

− przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 

Świerklaniec, 

− przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach do wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Świerklaniec, 

− dyskusja, 

− rozpatrzenie projektu uchwały nr 117 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Świerklaniec za 2024 rok oraz zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Świerklaniec za 2024 rok, 

− rozpatrzenie projektu uchwały nr 118 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerklaniec 

absolutorium za 2024 rok. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 119 w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody w zakresie          

9 drzew gatunku lipa drobnolistna, wchodzących w skład pomnika przyrody „Aleja Lipowa                    

w Nakle”. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 120 w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania zarządzania 

odcinkiem drogi powiatowej w celu realizacji inwestycji pn. „Budowa chodnika przy ul. Lasowickiej     

w Nakle Śląskim i Nowym Chechle”. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 121 w sprawie nadania nazwy ulicy „Magnoliowa” w sołectwie 

Nakło Śląskie. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 122 w sprawie nadania nazwy placowi „Skwer Pawła Broya”                 

w sołectwie Nakło Śląskie. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 123 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu za  2024  rok. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 124 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2025-2038. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 125 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej 

gminy na 2025 rok. 

18. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 24.04.2025 r.  

19. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

20. Zakończenie 
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3. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 115 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w gminie Świerklaniec obejmującego 

część obszaru sołectwa Orzech – etap 1 przyjętego uchwałą Nr XXIX/219/20 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 25 czerwca 2020 r. – ETAP I. 

Nitecki Łukasz (projektant) poinformował, że przedstawiony projekt uchwały nie obejmuje całego 

opracowania. Plan miejscowy dla sołectwa Orzech zatwierdzony w 2020 r. pozostaje nadal w mocy,                   

a zmiana która została przedstawiona w projekcie, dotyczy wyłącznie czterech niewielkich obszarów. Dodał, 

że zmiany te w niektórych przypadkach dotyczą geometrii dachów, w niektórych zmiany trasowania drogi, 

a w niektórych określenia kolejności lokalizacji budynków na działce. Poinformował, że w czasie wyłożenia 

do publicznego wglądu wpłynęła jedna uwaga. Uwaga została rozstrzygnięta przez Wójta Gminy częściowo 

pozytywnie, a częściowo została odrzucona. Pozytywnie została uwzględniona w zakresie, w którym 

dopuszczało Studium, a druga część uwagi dotyczyła tego, że wnioskodawca chce, aby rozszerzyć zakres 

prac nad planem miejscowym o obszary objęte uchwałą intencyjną. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia stanowiska Wójta Gminy Świerklaniec wyrażonego w załączniku nr 2 do projektu uchwały nr 115 

w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 

położonego w gminie Świerklaniec obejmującego część obszaru sołectwa Orzech – etap 1 przyjętego 

uchwałą Nr XXIX/219/20 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 25 czerwca 2020 r. – ETAP I 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew 

Jarka, Tomasz Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, 

Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Po pozytywnej opinii Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji do projektu uchwały nr 115 w sprawie 

uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego                  

w gminie Świerklaniec obejmującego część obszaru sołectwa Orzech – etap 1 przyjętego uchwałą                     

Nr XXIX/219/20 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 25 czerwca 2020 r. – ETAP I, przystąpiono do głosowania 
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Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 115 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w gminie Świerklaniec obejmującego część 

obszaru sołectwa Orzech – etap 1 przyjętego uchwałą Nr XXIX/219/20 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 25 

czerwca 2020 r. – ETAP I. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew 

Jarka, Tomasz Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, 

Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała Nr XX/108/25 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru położonego w gminie Świerklaniec obejmującego część obszaru sołectwa 

Orzech – etap 1 przyjętego uchwałą Nr XXIX/219/20 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 25 czerwca 2020 r. – 

ETAP I, stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

4. Informacja Wójta Gminy z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej                

w Świerklańcu w 2024 r. (załącznik nr 3 do protokołu). 

Andrzej Więcław (Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu) 

poinformował, że na połączonym posiedzeniu Komisji szczegółowo została omówiona informacja                        

z działalności SPZOZ w Świerklańcu. Przypomniał, że na chwilę obecną sytuacja SPZOZ jest trudna i będzie 

trzeba podejmować szereg działań naprawczych, aby sytuację poprawić i ustabilizować. Poinformował, że 

na koniec ubiegłego roku, oba ośrodki zdrowia, posiadały zadeklarowanych 8317 pacjentów. Od początku 

II półrocza ub. Wystąpiła zauważalna tendencja spadkowa, jeżeli chodzi o odchodzenie pacjentów.  

5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

innych istotnych dla Gminy spraw. Dodał, że w 2024 r. SPZOZ w Świerklańcu osiągnął przychody w wysokości 

4.841.972,72 zł, które pochodziły głównej mierze z Narodowego Funduszu Zdrowia. Koszty operacyjne 

związane z funkcjonowaniem obu Ośrodków wyniosły 5.226.965,65 zł, co spowodowało stratę na koniec 

roku w wysokości 384.992,93 zł. 
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5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

oraz innych istotnych dla Gminy spraw (załącznik nr 4 do protokołu). 

W dyskusji wzięli udział: 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) omówił w skrócie działania podjęte w okresie między 

sesjami. Poinformował, że zakończono prace budowalne i dokonano odbioru końcowego inwestycji 

„Budowa kanalizacji sanitarnej w rejonie ul. Jarzębinowej w Nakle Śląskim. Przewiduje się, że 

mieszkańcy będą mogli podłączać się do kanalizacji pod koniec czerwca br. W dalszej kolejności, 

budowa sieci kanalizacyjnej wraz z rozbudową oczyszczalni ścieków, zakończono prace w Nakle 

Śląskim, Świerklańcu i Nowym Chechle. Trwają prace w Orzechu. W ramach etapu II przewiduje się 

rozstrzygnięcie postępowań na przełomie maja/czerwca. W dniu 13.05.2025 r. została podpisana 

umowa z firmą Ekoscan na obsługę punktu informacyjno-konsultacyjnego w ramach programu 

„Czyste powietrze”. Rozstrzygnięto postępowanie na odbiór i zagospodarowanie odpadów 

komunalnych z terenu Zalewu Nakło-Chechło. Ponownie ogłoszono postępowanie na dostawę 

narzędzi TIK do szkół w ramach projektu „Rozwój edukacji szkolnej w Gminie Świerklaniec”. Złożony 

został wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o dofinansowanie zadania „Modernizacja PSZOK           

w Świerklańcu”. Podpisana została umowa w ramach marszałkowskiego konkursu „Inicjatywa 

sołecka”. Dodatkowo, Wójt Gminy zaprosił wszystkich na Dni Gminy Świerklaniec oraz Dzień 

Dziecka w Parku Świerklanieckim.  

• Łukasz Janas – odniósł się do remontu hali sportowej w Nakle Śląskim. Podziękował za pozyskane 

dofinansowanie. Zwrócił uwagę, że w sprawozdaniu znajduje się informacja, że w maju zostanie 

złożony wniosek na dofinansowanie tego zadania również z Ministerstwa Sportu i Turystyki. Zwrócił 

się z zapytaniem, czy wniosek został już złożony oraz czy wiadomo, kiedy nastąpi rozstrzygnięcie 

konkursu. W dalszej kolejności odniósł się do przejęcia zarządu nad halą sportową przez Gminę. 

Dodał, że w tej chwili hala sportowa wchodziła w zarząd Dyrektora Szkoły Podstawowej. Zwrócił się 

z zapytaniem, na jakich zasadach odbędzie się to przejęcie oraz co z pracownikami. 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – poinformował, że jeśli chodzi o dofinansowanie to 

wniosek jest już przygotowany. Nabór wniosków został przesunięty przez Ministerstwo do 30.06. 

br., a co za tym idzie rozstrzygnięcie też się przedłuży. Jeśli chodzi o drugą kwestię poruszoną przez 

radnego, wyjaśnił, że z dniem 01.09. br. Urząd Gminy przejmuje nadzór nad halą sportową. Dodał, 

że hala będzie funkcjonowała tak jak do tej pory. Zostanie tylko zwiększona dostępność do hali 

przez mieszkańców. Co do pracowników, rozmowy będą prowadzone z Dyrektorem Szkoły                       

i z pracownikami. 

• Łukasz Janas - (Ad Vocem) – zwrócił się z prośbą, aby mieć na uwadze dobro tych pracowników. 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – poinformował, że skoro będzie rozszerzony zakres 

działania hali, to będzie potrzeba większej obsługi a nie jej zmniejszanie. Dodał, że na pewno 

odbędzie się spotkanie z pracownikami. 

• Kazimierz Flakus - (Ad Vocem) – zwrócił uwagę, że sprawa jest bardzo ważna, biorąc pod uwagę 

Kodeks pracy. 
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• Gerard Nickel – odniósł się do podpisywania umów z poddzierżawcami gruntów wokół Zalewu 

Nakło-Chechło. Zwrócił uwagę, że na marcowej Komisji zostało poddane w wątpliwość, możliwość 

zawierania umów dłuższych niż 3 lata bez upoważnienia Rady Gminy.  

• Grzegorz Zadęcki – poinformował, że sprawa została wyjaśniona i prawnie można zawierać takie 

umowy.  

• Łukasz Lesik – odniósł się do rozpoczęcia prac związanych z kanalizacją sanitarną na ul. Pod 

Wierzbą. Zwrócił się z zapytaniem, w jaki sposób zostanie odtworzona nawierzchnia. Zwrócił 

uwagę, że w tej chwili droga ta jest wykonana w kostce brukowej. W tym samym temacie odniósł 

się do ul. Damrota.  

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z prośbą, aby przed przystąpieniem 

do prac na ul. Pod Wierzbą, wykonać dokumentację stanu obecnego drogi, gdyż jak zauważył, droga 

ta jest na chwilę obecną zniszczona.  

• Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – odnosząc się do prośby Przewodniczącego 

Rady, poinformował, że takie działania zawsze są podejmowane przed każdą inwestycją. Jeśli 

chodzi o ul. Pod Wierzbą, poinformował, że zostanie tam przywrócona kostka do takiego stanu jak 

jest obecnie. Jeśli chodzi o ul. Damrota, odbudowa będzie tylko w ciągu, gdzie zostaną wykonane 

prace.   

• Kazimierz Flakus - (Ad Vocem) – zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o ul. Pod Wierzbą, to cały ten teren 

jest terenem podmokłym. 

• Wojciech Bacik – zwrócił się z prośbą o rozwinięcie punktu dotyczącego zawarcia umów na 

dzierżawę nieruchomości gruntowej z przeznaczeniem na utrzymanie estetyki i porządku oraz 

umowy dzierżawy gruntu rolnego.  

• Ludmiła Jaśkiewicz (Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, Gospodarki 

Gruntami i Nieruchomościami) – wyjaśniła, że są to umowy kontynuowane, zawarte na wniosek 

dotychczasowych wydzierżawiających, na okres do 3 lat.  

• Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z zapytaniem, kiedy jest planowane 

rozpoczęcie prac związanych z budową kanalizacji na ul. Wąskiej i ul. Przyjaźni oraz czy realizacja 

tego zadania jest planowana do końca bieżącego roku. Następnie odniósł się do ul. Gościnnej. 

Zwrócił uwagę, że została tam ściągnięta kostka. Zwrócił się z prośbą, aby odtworzenie nastąpiło 

również w kostce. Zwrócił się również  z prośbą o sprawdzenie w tym rejonie kanalizacji deszczowej.  

• Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – odnośnie postępowania dotyczącego Nakła 

Śląskiego, Urząd jest w trakcie wyboru oferty. Powinno to nastąpić w połowie czerwca, więc prace 

powinny się rozpocząć w drugiej połowie roku. Dodał, że prace powinny się rozpocząć od                     

ul. Gościnnej i jeśli dobrze pamięta, to będzie ona wykonana w asfalcie. Nadmienił również, że 

przed rozpoczęciem inwestycji zostanie sprawdzona kanalizacja deszczowa. 

• Eugeniusz Wajs – odniósł się do rozesłania trzykrotnego zaproszenia do składania ofert na naprawę 

dachu na budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w Nakle Śląskim. Zwrócił uwagę, że budynek straży 

został odnowiony i rozbudowany i nie rozumie, dlaczego teraz będzie dokonywana naprawa dachu. 

• Gerard Nickel - (Ad Vocem) – wyjaśnił, że przez pięć lat, kiedy obowiązywała gwarancja na ten 

budynek, kilkukrotnie były wykonywane naprawy. Za każdym razem było to zatwierdzane przez 

inspektora budowlanego. Do dzisiaj dach przecieka. 
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• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – wyjaśnił, że inwestycja została zaplanowana                      

i wykonana kilka lat temu. Po rozmowach z kancelarią prawną obsługującą tut. Urząd, otrzymaliśmy 

informację, że nie ma możliwości pociągnięcia wykonawcy do odpowiedzialności gwarancyjnej. 

Dodał, że aby ratować sytuację, zostało ogłoszone postępowanie skrócone, lecz nikt nie zgłosił się 

do wykonania tych robót. Nadmienił, że Urząd będzie dążył do tego, aby zostało to wykonane.  

 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady Pan Michał Nolewajka przedstawił swoją informację                          

o   działaniach podejmowanych między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

7. Informacja o funkcjonowaniu w Gminie Świerklaniec ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach. 

Marta Loska (Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej) poinformowała, że przedłożona informacja 

zawiera szereg informacji dotyczących gospodarki odpadami, działań z zakresu kontroli prawidłowości 

pozbywania się nieczystości płynnych oraz innych działań, które ustawa nakłada do realizacji na jednostki 

samorządu terytorialnego. Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

8. Informacja Wójta Gminy o stanie inwestycji związanej z budową kanalizacji oraz rozbudową 

oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Świerklaniec. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Łukasz Nolewajka (Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – 

poinformował, że na przełomie maja/czerwca br. zostanie dokonany wybór oferty w dwóch 

pozostałych częściach Nakła Śląskiego i Nowego Chechła. Jeśli nie będzie odwołań do Krajowej Izby 

Odwoławczej, to pod koniec czerwca będzie możliwość wykazania jak będą przebiegały prace 

zgodnie z harmonogramem. 

• Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – odniósł się do wcześniejszej informacji 

dotyczącej wykonania nakładki asfaltowej na ul. Gościnnej. Ponownie zwrócił się z prośbą                      

o sprawdzenie kanalizacji deszczowej. Zwrócił uwagę, że na końcu ul. Gościnnej jest newralgiczny 

punkt, który jest notorycznie zalewany przy dużych opadach deszczu.  

• Łukasz Nolewajka (Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – 

poinformował, że cały odcinek ul. Gościnnej będzie weryfikowany pod kątem sprawdzenia 

kanalizacji deszczowej. 

• Tadeusz Ledwoń – odniósł się do kanalizacji w sołectwie Nowe Chechło. Poinformował, że przetarg 

miał być do końca lutego, później został przeniesiony na marzec. Zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie, 

dlaczego tak opieszale jest to wykonywane. 

• Łukasz Nolewajka (Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – wyjaśnił, że 

jeśli chodzi o przetarg dotyczący sołectwa Nowe Chechło i Nakło Śląskie, to ze względu na kwotę, 

opublikowanie przetargu opiewa na 30 dni. Do przetargu wpłynęło ponad 100 pytań, na które 

trzeba było odpowiedzieć. Po otwarciu ofert również było wiele wezwań dotyczących wyjaśnień. 
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• Gerard Nickel – poinformował, że woda spływająca z ul. Gościnnej zalewa również straż w Nakle 

Śląskim. Nadmienił, że była niepisana umowa jeżeli chodzi o wymianę nawierzchni przy OSP Nakło 

Śląskie. Nie było tego w projekcie, więc firma zobowiązała się, że wykona przy straży odwodnienie 

liniowe. Zwrócił się do Wójta Gminy z prośbą o interwencję w tej sprawie. Odniósł się również do 

ciągu ul. Wieczorka, którym był wykonywany dojazd do bazy Wykonawcy. Zwrócił uwagę, że 

nawierzchnia jest uszkodzona, a mieszkańcy proszą o naprawę.   

• Łukasz Nolewajka (Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych)  - 

poinformował, że jeśli chodzi o dolną część ul. Gościnnej to nie ma żadnych zgłoszeń jeśli chodzi      

o zalewanie.  

 

9. Raport o stanie Gminy Świerklaniec za 2024 rok: 

 a) przedstawienie Raportu o stanie Gminy Świerklaniec za 2024 rok, 

W dyskusji wzięli udział: 

Sebastian Nowak (Sekretarz Gminy) przedstawił Raport o stanie Gminy Świerklaniec za 2024 rok 

uwzględniając aspekty dotyczące: demografii, programów i strategii realizowanych przez Gminę 

Świerklaniec, podjętych i realizowanych uchwał Rady Gminy Świerklaniec, stowarzyszeń i instytucji, 

w których Gmina Świerklaniec, jest członkiem, gminy partnerskiej, realizacji budżetu, realizacji inwestycji 

z uwzględnieniem funduszu sołeckiego. 

Raport o stanie Gminy Świerklaniec za 2024 rok, stanowi załącznik nr 7 do protokołu.   

b) debata nad raportem – Radni, 

W dyskusji wzięli udział: 

• Gerard Nickel - poinformował, że po przeczytaniu Raportu o stanie Gminy brakuje mu 

najważniejszego elementu jakim jest bezpieczeństwo. Wyraził swoje zdanie, że informacja, ile na 

terenie Gminy znajduje się jednostek ochotniczych straży pożarnych, w ilu działaniach 

ratowniczych brały udział, jakie wyposażenie jest na stanie OSP, powinna być zamieszczona dla 

mieszkańców, 

• Sebastian Nowak (Sekretarz Gminy - Ad vocem) poinformował, że przygotowywał Raport na 

podstawie informacji z poszczególnych referatów Urzędu. Bazował również na Raportach 

i materiałach przekazywanych Radnym w latach ubiegłych. Zwrócił uwagę, że tam również nie było 

tej informacji. Wyraził swoje zdanie, że zarzut Radnego wynika z tego, że ze zmiany władzy, 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) - wyraził swoje zdanie, że w wystąpieniu Radnego 

brakuje logiki. Z jednej strony Radny zarzuca zapominanie o bezpieczeństwie, a z drugiej wskazuje, 

że sprzęt i baza OSP spełnia oczekiwaniom Radnego. Dodał, że był obecny na wszystkich zebraniach 

walnych OSP i nikt nie zgłosił jakichkolwiek uwag. Wręcz przeciwnie, strażacy dziękowali za ten 

sprzęt i bazę lokalową, 

• Kazimierz Flakus (Ad vocem) - poinformował, że w Raporcie nigdy nie było wzmianki 

o bezpieczeństwie. Dodał, że jako radny i były wójt, może być dumny, że Gmina posiada najlepiej 

wyposażone i przeszkolone jednostki OSP w całej okolicy. Nadmienił, że zgadza się z radnym 
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Gerardem Nicklem, że informacja ta powinna znaleźć się w przyszłorocznym Raporcie. Przy okazji 

podziękował, że w stosunku do planu zadłużenie spadło o 4 mln zł., 

• Gerard Nickel (Ad vocem) - odniósł się do słów Sekretarza Gminy, informując, że jego wypowiedź 

nie ma związku ze zmianą władzy w Gminie. Dodał, że biorąc pod uwagę sytuację u sąsiada Polski, 

stan bezpieczeństwa w Gminie powinien pojawić się już w tegorocznym Raporcie. Nadmienił, że 

informacja o OSP jest elementem bezpieczeństwa, żeby mieszkańcy wiedzieli do jakiego rodzaju 

zagrożeń i w jaki sposób mogą zadziałać jednostki z terenu Gminy, 

• Łukasz Lesik (Ad vocem) - wyraził swoje zdanie,  że to co się znajduje w Raporcie w dużej mierze 

zależy od radnych i o to, że jakaś informacja nie została w tym Raporcie uwzględniona, radni mogą 

mieć pretensje tylko do siebie. Dodał, że wszyscy mieszkańcy wiedzą gdzie znajdują się jednostki 

OSP w Gminie i czym się zajmują. Wyraził swoje zdanie, że ważną informacją, która znalazła się 

w tegorocznym Raporcie, jest zadłużenie Gminy. Nadmienił, że Radny może domagać się, aby 

w przyszłorocznym Raporcie znalazł się punkt dotyczący bezpieczeństwa. Zwrócił uwagę, że 

również uważa to za ważny punkt, 

• Gerard Nickel (Ad vocem) - wyraził swoje zdanie, że czuje się odpowiedzialny przede wszystkim za 

to, że nie dopilnował zamieszczenia informacji o stanie bezpieczeństwa w Raporcie, 

• Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy - Ad vocem) - zawnioskował, aby 

w przyszłorocznym Raporcie znalazł się punkt dotyczący bezpieczeństwa, nieważne czy to 

wcześniej było czy nie, 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy - Ad vocem) - odniósł się do wypowiedzi radnego 

Gerarda Nickla, wyrażając swoje zdanie, że pretensje Radnego wynikają z tego, że Raport 

nie reaguje na bieżącą sytuację automatycznie. Wyraził, jak ważne w Gminie są jednostki OSP, 

• Tadeusz Ledwoń  - poinformował, że ma całkiem odmienne zdanie i jest przeciwny, aby taka 

informacja znalazła się w Raporcie. Zdaniem Radnego, Raport jest dostępny dla wszystkich i nie 

wszystkie informacje o zabezpieczeniu Gminy przed zagrożeniami powinny być dostępne dla 

wszystkich. Dodał, że jednostki OSP są autorytetem w Gminie. Podsumował, że Raport, jak co roku, 

jest skrupulatnym o bardzo rzetelnym dokumentem, 

• Mirosław Bacik - zwrócił się z zapytaniem, co było powodem, że dochody z poboru opłat 

parkingowych znacząco wzrosły, 

• Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) - wyjaśnił, że mocno został sprawdzony 

pobór opłat i procedura została uszczelniona, 

• Łukasz Lesik - poinformował, że w Raporcie znalazła się informacja o zadłużeniu Gminy oraz stan 

dróg, który wcześniej też był wykazywany, ale przygotowywany tylko na podstawie przeglądów 

a nie audytu. Dodał, że niepokojący jest fakt, że drogi złe i niezadowalające przewyższają stan dróg 

dobrych i zadowalających. Następnie zwrócił uwagę na demografię. Nadmienił, że pierwszy raz 

liczebność mieszkańców spadła. Zwrócił się z zapytaniem, jakie są plany na zachęcanie do 

zamieszkania w Gminie. Wyraził swoje zaniepokojenie tym spadkiem biorąc pod uwagę liczbę szkół 

i przedszkoli w Gminie, 

• Zbigniew Jarka - odniósł się do zamieszczenia w Raporcie informacji o OSP, wyrażając swoje zdanie, 

że w Raporcie powinna tylko znaleźć się informacja o liczbie jednostek na terenie Gminy. Co do 
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stanu dróg, zwrócił się z prośbą, aby w budżecie na 2026 r. zabezpieczyć większą kwotę środków 

na drogi, aby w przyszłym roku stan dróg dobrych przekroczył co najmniej 50%, 

• Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) - zgodził się, że należy poprawiać stan dróg 

gminnych, ale trzeba mieć świadomość, że aby budować kolejne etapy dróg, potrzebne są środki 

finansowe. Jak najbardziej trzeba wnioskować o środki zewnętrzne, ale równocześnie trzeba 

posiadać środki na wkład własny. Wyraził swoje zdanie, że nie wie czy Gmina posiada wystarczającą 

kwotę środków własnych, czy po raz kolejny nie będzie trzeba zaciągnąć pożyczki czy kredytu czyli 

znowu się zadłużać, aby poprawić, zgodnie z oczekiwaniami radnych, stan dróg, 

• Wojciech Bacik - wyraził swoje zdanie, że nie zgadza się z opinią radnego Zbigniewa Jarki dotyczącą 

informacji o OSP, która miałaby się znaleźć w przyszłorocznym Raporcie. Dodał, że jego zdaniem, 

takie informacje statystyczne dotyczące w jakich zdarzeniach oraz ilości zdarzeń, w których 

uczestniczyły jednostki OSP z terenu Gminy, są bardzo istotne, 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) - zwrócił uwagę, że wotum zaufania jest udzielane 

za działalność Wójta a nie przez pryzmat jakości przygotowania Raportu. Poinformował, że 

pozytywnie ocenia działalność Wójta. Nadmienił, że chciałby trochę więcej współpracy z Radnymi, 

trochę więcej transparentności przy podejmowaniu kluczowych decyzji, lepszej współpracy 

z Sołtysami oraz większej otwartości w procesie decyzyjnym. Poinformował, że jest pełen nadziei, 

że ta kadencja będzie dobrą kadencją. Zwrócił uwagę, że każda kadencja charakteryzowała się 

jakimś głównym celem, do którego wszyscy dążyli. Oczekiwałby, aby razem wypracować taki 

wspólny cel priorytetowy. Wyraził również swoje zdanie, że nie należy demonizować zaciągania 

kredytów, jeżeli przynoszą one wymierne korzyści dla mieszkańców Gminy. Zwrócił uwagę, że to co 

w tej chwili jest wykonywane, jest realizacją planów z poprzedniej kadencji. Dodał, że to nie jest 

jeszcze czas na gratulacje, ale życzenia , aby wszystko szło w dobrym kierunku, aby Gmina się 

rozwijała oraz aby pod koniec kadencji można było podziękować Wójtowi a nie krytykować, 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) - poinformował, że w związku z tym, że został 

poproszony o podsumowanie 6 miesięcy swojej kadencji, wyraża swoje zdanie, że wszyscy tutaj są 

po to, aby zadbać o przyszłość Gminy, o to co po sobie zostawimy i jak ta Gmina będzie 

funkcjonowała w przyszłości. Dodał, że codziennie się uczy. Wyraził nadzieję, że za rok, dwa 

zostanie oceniony jako dobry zarządca a nie polityk. Odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego 

Rady Gminy, wyrażając swoje zdanie, że nie zgadza się, aby szukać jednego konkretnego celu. 

Dodał, że jego zdaniem zadbanie o Park w Świerklańcu z Pałacem Kawalera oraz Zalew Nakło-

Chechło jest ważnym elementem. Nadmienił, że już po części zostało udowodnione, że da się 

zadbać o te miejsca równoważąc potrzeby mieszkańców. Zwrócił uwagę, że perspektywą, którą 

obrał i nadal obiera, jest zrównoważony rozwój. Następnie złożył podziękowania całemu zarządowi, 

Radnym oraz pracowników za wkład w rozwój Gminy. 

 

 c) debata nad raportem – mieszkańcy, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Michał Nolewajka poinformował, że nie wpłynęły wnioski mieszkańców 

wyrażających chęć wzięcia udziału w debacie nad raportem. 
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 d) rozpatrzenie projektu uchwały nr 116 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerklaniec wotum 

zaufania. 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenie projektu uchwały nr 116 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerklaniec wotum zaufania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Janas 

Uchwała Nr XX/109/25 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerklaniec wotum zaufania, stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

10. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Świerklaniec za 2024 rok oraz udzielenie 

Wójtowi Gminy Świerklaniec absolutorium z tego tytułu: 

 a) omówienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Świerklaniec za rok 2024 (załącznik nr 9) wraz 

z informacją o stanie mienia Gminy Świerklaniec (załącznik nr 10), sprawozdania finansowego Gminy 

Świerklaniec za rok 2024 (załącznik nr 11), 

W dyskusji wzięli udział: 

Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) przedstawiła zebranym sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Świerklaniec za rok 2024 wraz z informacją o stanie mienia Gminy Świerklaniec oraz sprawozdanie 

finansowe Gminy Świerklaniec za rok 2024.  

 b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach do sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Świerklaniec, 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Tomasz Kania odczytał Uchwałę Nr 4200.III.80.2025 z dnia 

18 kwietnia 2025 r. III składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii 
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o przedłożonym przez Wójta Gminy Świerklaniec sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Świerklaniec 

za 2024 rok (załącznik nr 12 do protokołu). 

 

 c) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Świerklaniec, 

Radna Justyna Kotalczyk, Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 

22 kwietnia 2025 r. w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Świerklaniec za 2024 r., zgodnie z którym 

Komisja, sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2024 wraz z informacją o stanie mienia i sprawozdanie 

finansowe zaopiniowała pozytywnie, w następujący sposób: l. gł. 5: "za" - 5, "przeciw" - 0, "wstrzymało się" 

- 0 i wystąpiła z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. Wniosek stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu. 

 d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach do wniosku Komisji Rewizyjnej 

w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Świerklaniec, 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Tomasz Kania odczytał Uchwałę Nr 4200.III.89.2025 z dnia 

29 kwietnia 2025 r. III składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie 

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Świerklaniec (załącznik nr 14 do protokołu). 

 e) dyskusja, 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, Przewodniczący Rady Gminy zamknął punkt. 

 f) rozpatrzenie projektu uchwały nr 117 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Świerklaniec za 2024 rok oraz zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Świerklaniec za 

2024 rok, 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenie projektu uchwały nr 117 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Świerklaniec za 2024 rok oraz zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Świerklaniec za 

2024 rok, 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (1) 

Łukasz Janas 

Uchwała Nr XX/110/25 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Świerklaniec za 

2024 rok oraz zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Świerklaniec za 2024 rok, stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu 

 g) rozpatrzenie projektu uchwały nr 118 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerklaniec absolutorium 

za 2024 rok. 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenie projektu uchwały nr 118 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerklaniec absolutorium za 

2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Janas 

Uchwała Nr XX/111/25 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerklaniec absolutorium za 2024 rok 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 119 w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody w zakresie 

9 drzew gatunku lipa drobnolistna, wchodzących w skład pomnika przyrody „Aleja Lipowa               

w Nakle". 

W dyskusji wzięli udział: 

• Marta Loska (Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej) – wyjaśniła, że przedmiotowy projekt 

uchwały dotyczy zniesienia statusu pomnika przyrody dla 9 drzew, które wchodzą w skład pomnika 

przyrody nazywanego „Aleją Lipową” w Nakle Śląskim. Aleja Lipowa została objęta formą ochrony 

przyrody - pomnik przyrody, w 1997 r. Rozporządzeniem Wojewody Katowickiego Przedmiotowe 

drzewa rosną w szpalerze prawie 80 lip stanowiących spójną kompozycję. Z uwagi na pogarszający 



14 
 

się stan fitosanitarny drzew, zły stan ich koron składających się głównie z odrośli oraz mający 

miejsce w koronach rozkład występujący w ranach po cięciach redukcyjnych, mając na względzie 

konieczność zapewnienia bezpieczeństwa powszechnego, w celu wyeliminowania zagrożenia 

bezpieczeństwa dla życia i zdrowia ludzi oraz mienia wnosi się o zdjęcie z przedmiotowych drzew 

ochrony, co pozwoli na uzyskanie zgody na ich wycinkę. Dodała, że przedmiotowy projekt uchwały 

został przesłany do zaopiniowania przez Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska. Organ ten, 

postanowieniem, uzgodnił i zaopiniował przedmiotowy projekt uchwały, wyrażając zgodę, aby 

Rada podjęła taką decyzję. 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – poinformował, że wpłynął wniosek mieszkańca, 

który chciałby zabrać głos w dyskusji. 

Głosowano w sprawie: 

udzielenie głosu osobie spośród publiczności 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Janas 

• Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z zapytaniem, czy decyzja 

Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska określa jakieś szczegóły, jaki jest stan tych drzew. 

• Marta Loska (Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej) – odczytała treść postanowienia 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska. Zwróciła uwagę, że pośród wymienionych drzew, 

większość jest zakwalifikowana jako drzewa stanowiące bardzo duże, realne zagrożenie, 

zaklasyfikowane do kategorii ekstremalnego ryzyka upadku.  

• Osoba spośród publiczności – mieszkaniec zwrócił uwagę, że „Aleja Lipowa” jest zabytkiem, a Radni 

chcą zezwolić na zdjęcie ochrony pomnika przyrody z 9 drzew. Ekspertyza, która została 

przedstawiona, została wykonana w 2024 r. Od tego czasu, teren wokół drzew, które zostały uznane 

za ekstremalnie niebezpieczne, nie został zabezpieczony. Nikt o to nie zadbał. Zwrócił również 

uwagę, że środki zewnętrzne pozyskiwane na „Aleję Lipową” też były niewielkie na przestrzeni 

ostatnich lat. Nadmienił, że „Aleja Lipowa” w żaden sposób nie jest oznakowana. Zwrócił się do 
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Radnych z prośbą, aby nie zdejmować ochrony z tych drzew, a Gmina jak najszybciej wystąpiła             

o środki na rewitalizację tego terenu. 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – poinformował, że nikt  w dzisiejszych czasach nie 

chce wycinać drzew, tym bardziej tych, które są historią tego miejsca. Dodał, że odbyło się 

spotkanie, w którym brali udział przedstawiciele Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. Na 

spotkaniu padła informacja, że RDOŚ nie wyda zgody na wycinkę, chyba że będą mocne podstawy 

do tego. Zwrócił uwagę, że wniosek opiewał na 30 drzew, a zgoda przyszła na 9, co oznacza, że te    

9 drzew jest w naprawdę złym stanie. Poinformował, że przy okazji tej inwestycji, jest planowane 

oznakowanie „Alei Lipowej”. Nadmienił również, że temat został poruszony na wniosek 

mieszkańców, ze względów na bezpieczeństwo osób poruszających się po Alei.  

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy ) - (Ad Vocem) – podziękował mieszkańcowi za jego 

głos w dyskusji. Dodał, że w większości aspektów zgadza się z Mieszkańcem. Jednakże, jako 

przedstawiciel lokalnej władzy, biorąc pod uwagę ekspertyzy, czyje się odpowiedzialny za to co 

może się wydarzyć.   

• Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy ) - (Ad Vocem) – zwrócił się z apelem do władz 

Gminy, aby spróbować pozyskać środki zewnętrzne, aby zaopiekować się pozostałymi drzewami. 

• Łukasz Nolewajka (Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – wyjaśnił, 

skąd powstała ta ekspertyza i cała inwestycja, która jest finansowana z Polskiego Ładu. Zanim 

została podjęta decyzja, że będzie składany wniosek, została podjęta decyzja o przeprowadzeniu 

ekspertyzy, aby sprawdzić, czy da się przeprowadzić w ogóle inwestycję w tym rejonie i w jakim 

stopniu system korzeniowy zostanie uszkodzony. Dodał, że trzeba mieć świadomość, że 

przeprowadzenie tej inwestycji zgodnie z obecnym projektem, nie obejmuje wycinki żadnego z tych 

drzew, jeśli chodzi o pierwszy odcinek od ul Głównej do przesmyku. Te 3 drzewa wskazane                     

w projekcie nie zostaną usunięte w ramach inwestycji. To zostało uzgodnione, w ramach 

kompromisu z projektantami i Gminą, że kosztem wyprowadzenia miejsc parkingowych pomiędzy 

drzewami, zostaną przeniesione do przesmyku. Kanalizacja deszczowa, która została tam 

zaprojektowana, jest pokłosiem notorycznego zalewania placu kościelnego po dużych opadach 

deszczu. 

Po pozytywnej opinii Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji do projektu uchwały nr 119 w sprawie 

zniesienia statusu pomnika przyrody w zakresie 9 drzew gatunku lipa drobnolistna, wchodzących w skład 

pomnika przyrody „Aleja Lipowa w Nakle", przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 119 w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody w zakresie 9 drzew 

gatunku lipa drobnolistna, wchodzących w skład pomnika przyrody „Aleja Lipowa w Nakle". 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
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Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Adam Francik, Michał Gołąbek, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Justyna 

Kotalczyk, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kazimierz Flakus 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Łukasz Janas, Tadeusz Ledwoń 

Uchwała Nr XX/112/25 w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody w zakresie 9 drzew gatunku lipa 

drobnolistna, wchodzących w skład pomnika przyrody „Aleja Lipowa w Nakle" stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 120 w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania 

zarządzania odcinkiem drogi powiatowej w celu realizacji inwestycji pn. „Budowa chodnika przy 

ul. Lasowickiej w Nakle Śląskim i Nowym Chechle". 

Łukasz Nolewajka (Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) poinformował, że 

przedmiotowy projekt uchwały jest konsekwencją zawartego  w dniu 01.09.2023 r. porozumienia 

intencyjnego w sprawie wspólnej realizacji zadania polegającego na budowie chodnika wzdłuż drogi 

powiatowej - ul. Lasowickiej w Nakle Śląskim, którego realizacja posłuży poprawie bezpieczeństwa 

mieszkańców Gminy Świerklaniec i Powiatu Tarnogórskiego. Dodał, że w związku z wykonaniem przez 

Gminę Świerklaniec dokumentacji projektowej dla przedmiotowego zakresu, zdecydowano o podjęciu 

działań w celu rzeczowej realizacji zadania. 

 

Po pozytywnej opinii Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji do projektu uchwały nr 120 w sprawie 

wyrażenia zgody na przejęcie zadania zarządzania odcinkiem drogi powiatowej w celu realizacji inwestycji 

pn. „Budowa chodnika przy ul. Lasowickiej w Nakle Śląskim i Nowym Chechle", przystąpiono do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 120 w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania zarządzania 

odcinkiem drogi powiatowej w celu realizacji inwestycji pn. „Budowa chodnika przy ul. Lasowickiej w Nakle 

Śląskim i Nowym Chechle". 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
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Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak 

PRZECIW (1) 

Eugeniusz Wajs 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Łukasz Janas, Tadeusz Ledwoń 

Uchwała Nr XX/113/25 w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania zarządzania odcinkiem drogi 

powiatowej w celu realizacji inwestycji pn. „Budowa chodnika przy ul. Lasowickiej w Nakle Śląskim i Nowym 

Chechle" stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 121 w sprawie nadania nazwy ulicy „Magnoliowa” w sołectwie 

Nakło Śląskie. 

Po pozytywnej opinii Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji do projektu uchwały nr 121 w sprawie 

nadania nazwy ulicy „Magnoliowa” w sołectwie Nakło Śląskie, przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 121 w sprawie nadania nazwy ulicy „Magnoliowa” w sołectwie Nakło 

Śląskie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Łukasz Janas, Tadeusz Ledwoń 

Uchwała Nr XX/114/25 w sprawie nadania nazwy ulicy „Magnoliowa” w sołectwie Nakło Śląskie stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu. 
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 122 w sprawie nadania nazwy placowi „Skwer Pawła Broya” 

w sołectwie Nakło Śląskie. 

Po pozytywnej opinii Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji do projektu uchwały nr 122 w sprawie 

nadania nazwy placowi „Skwer Pawła Broya” w sołectwie Nakło Śląskie, przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 122 w sprawie nadania nazwy placowi „Skwer Pawła Broya” w sołectwie 

Nakło Śląskie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Łukasz Janas, Tadeusz Ledwoń 

Uchwała Nr XX/115/25 w sprawie nadania nazwy placowi „Skwer Pawła Broya” w sołectwie Nakło Śląskie 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 123 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu za 2024 rok. 

Po pozytywnej opinii Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych do projektu uchwały nr 123 w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Świerklańcu za 2024 rok, przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 123 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu za 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Łukasz Janas, Tadeusz Ledwoń 

Uchwała Nr XX/116/25 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu za 2024 rok stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 124 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2025-2038. 

Po pozytywnej opinii Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji do projektu uchwały nr 124 w sprawie 

wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2025-2038, 

przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 124 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2025-2038 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Łukasz Janas, Tadeusz Ledwoń 

Uchwała Nr XX/117/25 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2025-2038 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
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17. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 125 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej 

gminy na 2025 rok. 

Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) zwróciła się z prośbą o wprowadzenie autopoprawki do projektu 

uchwały nr 125. Dodała, że autopoprawka dotyczy omyłek pisarskich. 

Po pozytywnej opinii Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji do projektu uchwały nr 125 w sprawie 

wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2025, przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 125 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 

2025 rok z autopoprawką 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Łukasz Janas, Tadeusz Ledwoń 

Uchwała Nr XX/118/25 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2025 rok stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu. 

18. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 24.04.2025 r. 

Michał Nolewajka, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że do Biura Rady Gminy nie wpłynęły 

pisemne uwagi do protokołów, w związku z czym zgodnie z § 43 statutu Gminy Świerklaniec, protokół z sesji 

w dniu 24.04.2025 r. zostaje przyjęty bez konieczności głosowania. 

19. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) poinformował, że oprócz Dni Gminy Świerklaniec, w Parku 

Świerklanieckim odbędzie się Dzień Dziecka. Podczas tych dwóch imprez odbędą się zbiórki charytatywne. 
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20. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 20:06 zamknął XX 

sesję Rady Gminy Świerklaniec 

 

Na tym protokół zakończono. 

Przewodniczący 

Rada Gminy Świerklaniec 

 

Protokołowała: B. Mateja-Kołodziej 


